

Association canadienne de linguistique
Canadian Linguistic Association

Présidente/President

Marie-Thérèse Vinet, Université de Sherbrooke (1990–1992)

Vice-Présidente/Vice President

Sandra Clarke, Memorial University of Newfoundland (1990–1992)

Président du Comité des candidatures/Nominating Committee Chair

Marie Surridge, Queen's University (1990–1992)

Présidente du Comité de programme/Programme Committee Chair

Sheila Embleton, York University (1990–1991)

Secrétaire-Trésorier/Secretary-Treasurer

Parth Bhatt, University of Toronto (1989–1994)

Rédacteur/Editor

William Cowan, Carleton University (1988–1993)

Membres adjoints/Members at large

Denis Bouchard, Université du Québec à Montréal (1990–1993)

Michael Dobrovolsky, University of Calgary (1990–1993)

Le but principal de l'Association canadienne de linguistique est de promouvoir l'étude de la linguistique au Canada. La cotisation, qui donne droit à l'abonnement à la *Revue canadienne de linguistique* et au *Bulletin* de l'Association canadienne de linguistique, ainsi qu'à la soumission de communications au congrès annuel, est de 40\$ par année pour les membres ordinaires et de 12\$ pour les étudiant(e)s qui peuvent faire la preuve de leur statut. On envoie la cotisation au Secrétaire-Trésorier: Parth Bhatt, Experimental Phonetics Lab, New College, University of Toronto, Toronto, Ontario M5S 1A1; (416) 599-0973; courrier électronique: EXPHONLA@UTOREPAS.CA; fax (416) 978-9870. Les annonces pour le *Bulletin* sont à adresser au Secrétaire-Trésorier. La publication de cette revue est rendue possible par les subventions du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada.

The principal aim of the Canadian Linguistic Association is to promote the study of linguistics in Canada. Membership fees, which include a subscription to the *Canadian Journal of Linguistics* and the *Bulletin* of the Canadian Linguistic Association, as well as the right to give papers at the Annual Meeting, are \$40 a year for regular members, and \$12 for student members with proof of student status. Fees should be paid to the Secretary-Treasurer: Parth Bhatt, Experimental Phonetics Lab, New College, University of Toronto, Toronto, Ontario M5S 1A1; (416) 599-0973; e-mail: EXPHONLA@UTOREPAS.CA; fax (416) 978-9870. Announcements for the *Bulletin* should be sent to the Secretary-Treasurer. Publication of this journal is made possible by grants from the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada.

CONTENTS/SOMMAIRE

Philippe Barbaud	
<i>Fondements grammaticaux de l'acquisition des mots composés</i>	215
Edwin Battistella and Anne Lobeck	
<i>On Verb Fronting, Inflection Movement, and Aux Support</i>	255
Philippe Bourdin	
<i>Some Issues in the Metalinguistic Representation of French Tense and Aspect</i>	269
Reviews/Comptes rendus	
Arthur Brakel: Jernudd and Shapiro, eds., <i>The Politics of Language Purism</i> ..	295
Alan S. Kaye: Frajzyngier, ed., <i>Current Progress in Chadic Linguistics</i>	297
Brian King: Givón, <i>Mind, Code and Context</i>	300
Bert Peeters: Ruhl, <i>On Monosemy</i> ; Frankel, <i>Étude de quelques marqueurs aspectuels du français</i>	301
Marc Picard: Vennemann, ed., <i>The New Sound of Indo-European</i>	307
Marie-Thérèse Vinet: Jaeggli et Safir, <i>The Null Subject Parameter</i>	312
Helmut Zobl: White, <i>Universal Grammar and Second Language Acquisition</i> ...	316
Books Received/Livres reçus	321

Canadian Journal of Linguistics
Revue canadienne de Linguistique

36(3) : 215–324
Sept./sep. 1991